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BRMG-KSiLP. V.0012.13.2013 

 

 

 

 

PROTOKÓŁ  NR 41-14 /2013 
z  posiedzenia  

Komisji  Samorządu i Ładu Publicznego  Rady Miasta Gdańska, 
 które  odbyło  się  21 listopada  2013r.  

 
Posiedzenie Komisja  rozpoczęła o  godz. 16,00 
 
Obecność: wg załączonej listy obecności, która  stanowi załącznik Nr 1  do niniejszego 
protokołu. 
 

Na  stan 7 (siedmiu) członków Komisji, w posiedzeniu uczestniczyło  7 (siedmiu), czyli było 
quorum  do podejmowania prawomocnych decyzji. 
 

Lista pozostałych  osób obecnych na posiedzeniu  stanowi załącznik nr 2  do niniejszego 
protokołu.  
 

Posiedzenie otworzyła  wiceprzewodnicząca Komisji - radna Aleksandra Dulkiewicz. 
Powitała zebranych, przedstawia  zaproponowany porządek  obrad, który stanowi załącznik 
nr 3 do niniejszego protokołu. Poinformowała, Ŝe  do Komisji, po ustaleniu porządku  
wpłynęły  4-ry projekty uchwał. W związku z  tym  zaproponowała:  
1. Druk nr 1105 - w sprawie  przystąpienia gminy Miasta Gdańska do stowarzyszenia 

Europejskiego Forum na Rzecz Bezpieczeństwa Miastach (Europen Forum  for Urban 
Security – EFUS) 
Proponuje omówić go w punkcie 1.A 
 

2. Druk nr 1103  - projekt uchwały  zmieniający uchwałę w sprawie przyjęcia 
Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miasta Gdańska na lata 2013 – 2040. 
Proponuje omówić  go w punkcie 1.B 

 

3. Druk nr 1104 – o zmianie uchwały w sprawie  uchwalenia budŜetu Miasta Gdańska na 
2013r.  – w  zakresie  działania Komisji.  
Proponuje omówić  go w punkcie 1.C 

 
4. Druk nr 1099  - w  sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miasta 

Gdańska na lata 2014-2040  
Proponuję omówić  go  punkcie w 2.A,  a  proponowany punkt  2  stanowić będzie  
punkt 2.B. 

 
Komisja nie zgłosiła  uwag  do powyŜszego i jednogłośnie – 6 głosami za - przyjęła  
następujący porządek  posiedzenia. 
 

Porządek posiedzenia: 

1. Opiniowanie projektów uchwał Rady Miasta Gdańska:   
A. w sprawie  przystąpienia gminy Miasta Gdańska do stowarzyszenia Europejskiego 

Forum na Rzecz Bezpieczeństwa Miastach (Europen Forum for Urban Security – 
EFUS)- druk nr 1105, 
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B. zmieniający uchwałę w sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 
Miasta Gdańska na lata 2013 – 2040 -  druk nr 1103,  

 

C. o zmianie uchwały w sprawie  uchwalenia budŜetu Miasta Gdańska na 2013r.  – druk 
nr 1104 – w  zakresie  działania Komisji.  

 

2. Opiniowanie projektów  uchwały RMG w sprawie: 
A. przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miasta Gdańska na lata 2014-

2040 - druk nr 1099, 
 

B. uchwalenia budŜetu miasta Gdańska na rok 2014 - druk nr 1100 w zakresie działania 

Komisji. 

1) Kancelaria Prezydenta  

2) Biuro Rady Miasta Gdańska, 

3) Wydział Kadr i Organizacji, 

4) Wydział Bezpieczeństwa i Zarządzania Kryzysowego. 
 

3. Spotkanie z Prezydium  MłodzieŜowej  Rady  Miasta  Gdańska. 
 

4. Sprawy bieŜące, wolne  wnioski,  korespondencja.  
 

Przewodniczenie  obradom  przejął  przewodniczący Komisji  - radny Marcin 

Skwierawski. 

 

PUNKT  1. A 
Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie przystąpienia gminy 
Miasta Gdańska do stowarzyszenia Europejskiego Forum na Rzecz Bezpieczeństwa 
Miastach (Europen Forum  for Urban Security – EFUS) - druk nr 1105. 
 

Oryginał druku  nr 1105 –stanowi załącznik  do  protokołu z sesji Rady Miasta Gdańska  z 
listopada  2013r. Sprawa: BRMG – S.0006.344.2013. 
 

Leszek Walczak – Komendant StraŜy Miejskiej powiedział między innymi: 
Uchwała ta przewiduje przystąpienie Miasta jako członka do stowarzyszenia Europejskiego 
Forum na Rzecz Bezpieczeństwa w Miastach (EFUS). Jest to kontynuacja inicjatywy równieŜ 
samej Komisji Samorządu i Ładu Publicznego, która pojawiła się na początku bieŜącego 
roku. Wymagało to jeszcze pewnej weryfikacji i informacji. Prezydent zaakceptował  samą 
ideę. 
Instytucja skupia 300 samorządów miast europejskich, którzy rozwaŜają kwestie  
bezpieczeństwa miejskiego.  Inicjatywy i projekty, które  będą z tego wypływały  dotyczyły  
będą  nie tylko samej straŜy, ale  i policji MOPR-u. Siedziba EFUS-u  jest w ParyŜu. 
EFUS jest szeroko wspierany przez Komisję Europejską. Jeszcze nie jesteśmy członkami 
EFUS-u , a juŜ zaproponowali nam udział w projekcie „Bezpieczne turystyczne miasto”. Do 
tego projektu  przygotowuje się w głównej mierze Gdańska Organizacja Turystyczna. 
Z naszej  strony koszt  przynaleŜności  do tego  stowarzyszenia kształtuje  się na poziomie 
4.600 Euro, która  to kwota  jest zaplanowana  na 2014r. w budŜecie StraŜy Miejskiej. 
 

Marcin Skwierawski – przewodniczący Komisji 
Byłbym bardziej spokojny, gdyby te środki były  w budŜecie  Kancelarii Prezydenta. 
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Helena Chmielowiec  - Dyrektor  Kancelarii Prezydenta 
Przeprowadziliśmy  z Komendantem  rozmowę i zarządzeniem Prezydenta  będzie  to 
scedowane  na  jednostkę, czyli StraŜ Miejską, a my oczywiście będziemy to nadzorować.    
 

Leszek Walczak – Komendant StraŜy Miejskiej 
W tej instytucji  członkami są juŜ Sosnowiec  i Gliwice, i w momencie pojawienia się 
trzeciego Miasta  istnieje moŜliwość stworzenia forum  narodowego. Powoduje  to, Ŝe  ta 
składka moŜe  się obniŜyć i jest szansa  na pewne środki, na prowadzenie sekretariatu. 
Pytanie – czy miasto Gdańsk ewentualnie aspirowało by  do tej roli. 

Marcin Skwierawski – przewodniczący Komisji 
Czy ktoś  z Państwa Radnych ma pytania  do Pana Komendanta? Nie widzę. W związku z  
tym przystępujemy  do głosowania.  

Opinia: 

Komisja, jednogłośnie – 5 głosami za, bez głosów  przeciwnych i wstrzymujących się   
- pozytywnie zaopiniowała  przedmiotowy  projekt  uchwały  zawarty w druku nr 
1105.  Opinia Nr 41-14/101-32/13. 
 
 

PUNKT  1. B 
Opiniowanie projektu uchwały zmieniający uchwałę w sprawie przyjęcia 
Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miasta Gdańska na lata 2013 – 2040 -  
druk nr 1103,  

 
Oryginał druku  nr 1103 –stanowi załącznik  do  protokołu z sesji Rady Miasta Gdańska  z 
listopada  2013r. Sprawa: BRMG – S.0006.342.2013. 
 
PowyŜszy projekt  uchwały – zgodnie z uzasadnieniem - omówiła  pani Jolanta 
Ostaszewska  - Dyrektor Wydziału  BudŜetu Miasta i Podatków.   
 

Jarosław  Gorecki  - członek Komisji 
Mam pytanie  -  jak wyglądają środki na najbliŜsze  lata na  monitoring  wizyjny. 
 

Jolanta Ostaszewska  - Dyrektor Wydziału  BudŜetu Miasta i Podatków.   
Jeśli chodzi o bezpieczeństwo, to w roku 2014 nie ma takiego przedsięwzięcia w 
wieloletniej prognozie. JeŜeli są podejmowane  decyzje o realizacji monitoringu, to są 
roczne wydatki .  
 

Jarosław  Gorecki  - członek Komisji 
Ale do tej pory  były, prawda?  
 

Jolanta Ostaszewska  - Dyrektor Wydziału  BudŜetu Miasta i Podatków.   
W  roku  2013 były większe  środki, ale nie były  one  na początku  roku  tylko zwiększone  
w trakcie  roku.  
 

Marcin Skwierawski – przewodniczący Komisji 
Jeśli nie ma więcej pytań, to przystępujemy do głosowania. 
 
 

Opinia: 
Komisja, jednogłośnie – 5 głosami za, przy  1 głosie wstrzymującym się, bez głosów  
przeciwnych - pozytywnie zaopiniowała  przedmiotowy  projekt  uchwały  zawarty 
w druku nr 1103 – w zakresie  działania Komisji.  Opinia Nr 41-14/102-33/13. 
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PUNKT  1. C 
Opiniowanie projektu uchwały zmieniający uchwałę o zmianie uchwały w sprawie  
uchwalenia budŜetu Miasta Gdańska na 2013r. – druk nr 1104 – w zakresie  
działania Komisji.  

 
Oryginał druku  nr 1104 –stanowi załącznik  do  protokołu z sesji Rady Miasta Gdańska  z 
listopada  2013r. Sprawa: BRMG – S.0006.343.2013. 
 
PowyŜszy projekt uchwały – zgodnie z uzasadnieniem - omówiła  pani Jolanta Ostaszewska  
- Dyrektor Wydziału  BudŜetu Miasta i Podatków.   
 
Marcin Skwierawski – przewodniczący Komisji 
Czy są pytania?  Nie widzę. Jeśli nie ma więcej pytań, to przystępujemy do glosowania. 
Kto z Państwa Radnych jest za  pozytywnym zaopiniowaniem  zmian  w budŜecie   w 
zakresie  działania Komisji? 
 

Opinia: 
Komisja, jednogłośnie – 5 głosami za, bez głosów  przeciwnych i wstrzymujących się   
- pozytywnie zaopiniowała  przedmiotowy  projekt  uchwały  zawarty w druku nr 
1105 – w zakresie  działania Komisji.  Opinia Nr 41-14/103-34/13. 

 

PUNKT  2.A  
Opiniowanie projektów  uchwały RMG w sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Miasta Gdańska na lata 2014-2040 - druk nr 1099, 
 

 

Oryginał  druku  nr 1099 – stanowi załącznik  do  protokołu z sesji Rady Miasta Gdańska    
z grudnia    2013r. Sprawa: BRMG – S.0006.338.2013. 
 

PowyŜszy projekt uchwały – zgodnie z uzasadnieniem - omówiła  pani Jolanta Ostaszewska  
- Dyrektor Wydziału  BudŜetu Miasta i Podatków.   
Powiedziała  między innymi: 
Druk 1099 w sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miasta Gdańska na 
lata 2014-2040 jest kontynuacją wieloletniej prognozy finansowej, o której mówiłam  
wcześniej. W zakresie przedsięwzięć są te same przedsięwzięcia, które będą po 
uchwaleniu na sesji listopadowej. Zostały tylko zmienione  załoŜenia  w  zakresie kredytów 
i poŜyczek. Kredyty i poŜyczki w tej chwili są planowane: w roku  2014 na poziomie 158 
mln zł, natomiast w roku 2015 na 100 mln zł. W ślad za tym odpowiednio wydatki  
majątkowe kształtują się na poziomie 845 mln zł w  2014r., 412 mln zł  w roku  2015 i 
odpowiednio w latach następnych średnio ok. 140 -150 mln zł.   
Poziom  wydatków majątkowych po roku  2015  jest tak znacząco niski ze względu na  to, 
Ŝe nie są ujęte dotacje z Unii Europejskiej, z tej nowej perspektywy. W tej chwili nie 
moŜna  ich  ujmować w WPF, moŜna to zrobić dopiero, gdy będą ujęte na listach 
interaktywnych, jak równieŜ będą umowy o prefinansowanie.    
W tej chwili jest procedowana  zmiana ustawy o finansach publicznych, która zakłada, Ŝe 
kredyty i poŜyczki od roku 2013 zaciągane na wkład własny  na projekty finansowane ze  
środków UE nie będą wchodziły do obsługi długu, jeŜeli te projekty dostaną dofinansowanie  
z UE w wysokości 60%. W momencie wejścia tej ustawy  w Ŝycie będzie moŜna teŜ 
ewentualnie rozwaŜyć moŜliwość wprowadzenia dodatkowych kredytów, Ŝeby mieć na 
wkład własny realizacji projektów  w tej nowej perspektywie unijnej.  
Czy powiedzieć  Państwu jeszcze  o załoŜeniach makro ekonomicznych, czy  ogólnie  to juŜ 
wystarczy?  
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Marcin Skwierawski – przewodniczący Komisji 
MoŜe w pytaniach, jeśli ktoś ma.  
Wydaje mi się, Ŝe  prezentowane WPF jest dosyć proste  i oczywiste. Jeśli nie ma pytań  to 
przystępujemy do głosowania. 
Kto z Państwa  Radnych jest za pozytywnym zaopiniowaniem  projektu uchwały w sprawie 
przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata  2014 – 2040 zawartej w druku  nr 1099  
w zakresie działania  Komisji? 

• Za  6 głosów, 1 głos wstrzymujący  się, przy 0 głosach  przeciwnych. Opinia Nr 41-
14/104-35/13 

•  

PUNKT  2.B  
Opiniowanie projektów  uchwały RMG w sprawie uchwalenia budŜetu miasta 
Gdańska na rok 2014 - druk nr 1100 w zakresie działania Komisji: 
1. Kancelaria Prezydenta  
2. Biuro Rady Miasta Gdańska, 
3. Wydział Kadr i Organizacji, 
4. Wydział Bezpieczeństwa i Zarządzania Kryzysowego. 
 

Oryginał  druku  nr 1100  – stanowi załącznik  do  protokołu z sesji Rady Miasta Gdańska    
z grudnia  2013r. Sprawa: BRMG – S.0006.339.2013. 
 

Marcin Skwierawski – przewodniczący Komisji 
Proponuję, aby Pani Dyrektor przedstawiła nam w kilku słowach załoŜenia budŜetowe, 

potem przejdziemy  do poszczególnych  Wydziałów.   
 

Jolanta Ostaszewska  - Dyrektor Wydziału  BudŜetu Miasta i Podatków powiedziała  
między innymi: 
Dochody na rok 2014  zaplanowano ogółem 2.692 mln zł, natomiast wydatki  na poziomie  
2.722 mln  zł, co stanowi, Ŝe  deficyt  będzie na poziomie 30.175 tys. zł.  
Wśród głównych źródeł dochodów, tak  jak od  lat  to udział w podatku dochodowym od  
osób fizycznych  jest planowany na poziomie 592 mln zł, co w strukturze dochodów stanowi  
20%. Następnym takim duŜym źródłem jest subwencja z budŜetu państwa  w wysokości 423 
mln zł. Inne dochody to np. podatek od nieruchomości 342 mln zł.  
Udział w  strukturze: 

• Dochody realizowane  z podatków i opłat  lokalnych stanowią 13%, 
• Udziały w podatkach oprócz  PIT - CIT i PCC  to 25%,  
• Dochody z mienia komunalnego stanowią 5 %, 
• Subwencja to prawie 16 % planowanych dochodów ogółem. 

Wydatki bieŜące kształtują się 1.877 mln zł, natomiast  inwestycyjne 845 mln zł., co 
stanowi 30%  ogółem  udziału w wydatkach. Wśród  wydatków, tak jak  zawsze  najbardziej  
kosztochłonnymi działami jest edukacja – 690 mln zł,  transport i łączność – 341  mln zł., 
gospodarka komunalna – 154 mln zł. Nowością w tym budŜecie jest   9 mln zł w rezerwie  
celowej na budŜet  obywatelski, w tym 3 mln zł na  inwestycje  a 6 mln zł na  wydatki 
bieŜące. 
Tak ukształtowany budŜet  zamyka się kosztami obsługi  i długiem nominalnym na koniec  
roku na poziomie 48% do dochodów  ogółem.  
 

Marcin Skwierawski – przewodniczący Komisji 
Czy  są pytania  w  tej części, jeśli chodzi o ogólne załoŜenia  budŜetu. Jeśli nie ma  to 
przechodzimy  do omawiania  budŜetu poszczególnych  Wydziałów. Prosimy o budŜet  
Kancelarie  Prezydenta. 
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Kancelaria Prezydenta 
 

Helena Chmielowiec  - Dyrektor Kancelarii Prezydenta  powiedziała między innymi:  
Jeśli chodzi o Kancelarie  Prezydenta, to  ani obszar zadań  się nie zmienił, ani teŜ kwota  -  
budŜet  na  rok 2014 zaplanowano w wysokości 2.520.702 zł.  
Nowe projekty  to  tworzenie strony internetowej o multimediach, więcej konferencji na 
Ŝywo. 
 

Marcin Skwierawski – przewodniczący Komisji 
Czy  są pytania  do Pani dyrektor?  
 

Aleksandra Dulkiewicz  - wiceprzewodnicząca  Komisji 
Zadania 1.1.6 – współpraca międzynarodowa Miasta Gdańska. Jest tutaj przewidywany 
spadek  w porównaniu do roku 2013  o 11,2% . Z czego  to moŜe  wynikać? 
 

Helena Chmielowiec  - Dyrektor Kancelarii Prezydenta   
Wynika  to z przesunięcia organizowania 1 września. Wcześniej mieliśmy ujęte  w 
Referacie Spraw  Zagranicznych  wydatki, teraz  przechodzą one  do samodzielnego  
stanowiska, dlatego, ze jeszcze nie wiemy ile   osób z zagranicy weźmie  udział w 
obchodach  okrągłej rocznicy i jak te wydatki będą się kształtowały.  
Kancelaria Prezydenta   składa  się z Biura Prasowego, które ma swój budŜet, z Referatu 
Spraw Zagranicznych, który  równieŜ ma swój budŜet, z Referatu Multimedialnego, który 
teŜ ma swój budŜet. Natomiast  wszystko inne  tak jak kartki świąteczne, składki  płacone  
do krajowych i zagranicznych stowarzyszeń, wieńce ujęte jest to w samodzielnym 
stanowisku.  
 

Aleksandra Dulkiewicz  - wiceprzewodnicząca  Komisji 
Mocno wzrosły niektóre  zadania  w Biurze Prezydenta  ds. Kultury np. w zadaniu 1.1.5 – 
aktywizacja informowania społeczności lokalnej  oraz  budowaniu  toŜsamości Gdańszczan – 
wzrost  w stosunku  do roku obecnego o 112%. W przyszłym roku mamy Zjazd  Gdańszczan, 
moŜe  z tym związany jest ten wzrost. 
 

Jolanta Ostaszewska  - Dyrektor Wydziału  BudŜetu Miasta i Podatków 
Najprawdopodobniej tak.  
 

Marcin Skwierawski – przewodniczący Komisji 
Czy są jeszcze  pytania  do pani Chmielowiec. Jeśli nie ma to przechodzimy  do omawiania  
planu budŜetu Biura Rady Miasta Gdańska . 
 

Biuro Rady Miasta Gdańska 
 
Piotr Spyra  - Dyrektor Biura Rady Miasta Gdańska  
Planowane wydatki Biura Rady  są niezmienione  w stosunku do roku bieŜącego i wynoszą 
3.377 tys. zł,  w  tym dla jednostek pomocniczych  kwotę  1.509 tys. zł.  Na  diety  dla 
Radnym Miasta, radnych  jednostek pomocniczych  oraz  delegacje  zaplanowano 1.868 tys. 
zł . Na pozostała  działalność zaplanowano  305 tys. zł.  
 

Komisja przeprowadziła, krótką dyskusje i nie zgłosiła  uwag  do zaplanowanego budŜetu.   
  

Wydział Kadr i Organizacji 
 
Alicja  Bielińska – Łoza – Dyrektor  Wydziału Kadr i Organizacji 
Na rok 2014 wydatki zostały zaplanowane  w kwocie 91.743.038 zł. W stosunku  do roku 
ubiegłego plan wydatków wzrósł o 3% - planowane są  podwyŜki średnio o 3% wynagrodzeń 
pracowników  Urzędu bez kadry kierowniczej. 
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Marcin Skwierawski – przewodniczący Komisji 
Czy to teŜ ma związek z oceną kadry kierowniczej. 
  
Jolanta Ostaszewska  - Dyrektor Wydziału  BudŜetu Miasta i Podatków 
Kadra  kierownicza  wynagrodzenia ma  stosunkowo wyŜsze  od  zwykłych pracowników, a 
środki budŜetu są ograniczone, dlatego zapadła taka  decyzja. Na pewno nie ma na to 
wpływu ocena  pracy kadry kierowniczej.  
 

Alicja  Bielińska – Łoza – Dyrektor  Wydziału Kadr i Organizacji 
Wydatki rzeczowe właściwie nie zmieniły się. Wydatki na funkcjonowanie jednostek 
pomocniczych  trochę się obniŜyły, ale to z racji tej, Ŝe wykonywaliśmy do tej pory  więcej  
remontów siedzib. 
   
Aleksandra Dulkiewicz  - wiceprzewodnicząca  Komisji 
Ubezpieczenie majątkowe  i OC . 
 

Alicja  Bielińska – Łoza – Dyrektor  Wydziału Kadr i Organizacji 
PoniewaŜ w  tym roku przekazano środki do Biura Zamówień Publicznych, które teraz  
zajmuje się tymi zadaniami. Część składek będzie płacona przez Wydział Kadr i Organizacji 
a część jest rozdysponowana na jednostki organizacyjne Miasta - więcej jednostek 
partycypuje  w składkach. 
 

Jolanta Ostaszewska  - Dyrektor Wydziału  BudŜetu Miasta i Podatków 
W związku z  tym, Ŝe zmieniliśmy model, to składka jest niŜsza, a te szkody  do 10 tys. zł. 
obsługujemy  sami, co  znacząco obniŜyło  koszty ubezpieczenia.  
 

Marcin Skwierawski – przewodniczący Komisji 
Dziękuję, przechodzimy  do kolejnego  Wydziału. 
 

Wydział  Bezpieczeństwa i Zarządzania Kryzysowego 
 
Joanna Pińska - Zastępca Dyrektora Wydziału Bezpieczeństwa i Zarządzania 
Kryzysowego powiedziała między innymi: 
Wydział  zaplanował na rok  2014 kwotę  41.882 tys. zł. Ze środków tych opłacona zostanie 
StraŜ Miejska  -  19.630  tys. zł  wzrost 3,4%, co związane  jest z planowanym wzrostem 
płac.  
W naszym budŜecie  są równieŜ  środki, które  otrzymujemy  na zadania zlecone dla  straŜy 
poŜarnych – 19.538 tys. zł. Na potrzeby  kierowania wydziału 2.700 tys. zł.  Mamy niewielki  
spadek wynikający ze spadku  środków  na zadania zlecone.  
 

Leszek Walczak – Komendant StraŜy Miejskiej 
UwaŜam, Ŝe ten ruch w stosunku do pracowników idzie w bardzo dobrym kierunku, 
poniewaŜ w tym roku ze StraŜy  odeszło 40  osób, a około trzydziestu z nich  to nowi  
policjanci. Nie wiem, czy MSW nie powinno nam płacić, bo coraz  więcej policjantów  to 
byli straŜnicy miejscy, odchodzący ze względu na uwarunkowania finansowe. Obecnie mam   
prawie 30 wakatów, robimy nowy  nabór. Jest  chyba mały  ruch  z kryzysem, poniewaŜ na 
jedno miejsce chętnych do pracy  było 240, w tym roku jest  50 osób. Rynek pracy trochę  
się zmienia.  
 

Aleksandra Dulkiewicz  - wiceprzewodnicząca  Komisji 
W  tych etatach są równieŜ  nie mundurowi  do obsługi  monitoringu? 
 

Leszek Walczak – Komendant StraŜy Miejskiej 
Tak. Ale, jeśli chodzi o te etaty  to swego czasu, chcąc poprawić  sytuację pracownikom, 
szczególnie patrolowym, zdecydowaliśmy na część etatów cywilnych. Obsługa monitoringu  
to  45 osób.  
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Dodam, Ŝe StraŜ Miejska  w Gdańsku  została wybrana jako ta, która ma prowadzić proces 
standaryzacji  straŜy miejskich.  
 

Komisja przeprowadziła krótką dyskusję  nt.  monitoringu  wizyjnego. 
 

Kazimierz Koralewski – członek komisji 
WdraŜany jest  system „Tristal” - środki   na  obsługę tego systemu są w ZDiZ? Jak mówimy 
o monitoringu,  to  pamiętamy o tym, Ŝe doszło  ileś kamer w tym systemie.   
 
Komisja przeprowadziła krótką dyskusję  nt.  monitoringu  wizyjnego i „Tristal-u”. 
 
Marcin Skwierawski – przewodniczący Komisji 
Wydaje mi się, Ŝe wyczerpaliśmy tą materię. I jeśli nie ma więcej  pytań  to przystępujemy  
do głosowania.  
Kto z Państwa  Radnych jest za pozytywnym zaopiniowaniem  projektu budŜetu Miasta 
Gdańska  na rok 2014  zawartego w druku nr 1100 w zakresie działania Komisji. 

• Za  4 głosy,  1 głos wstrzymującym  się,  przy  zero głosach przeciwnych.  

Komisja   wydała opinię pozytywną  - Opinia Nr 41-14/105-36/13 
 
 

PUNKT  3 
Spotkanie z Prezydium  MłodzieŜowej  Rady  Miasta  Gdańska. 

 

Marcin Skwierawski – przewodniczący Komisji 
Witamy przedstawicieli  prezydium MłodzieŜowej Rady Miasta Gdańska (MRMG). ZałoŜenia  

nasze  były takie, Ŝebyśmy  się poznali, przełamali  pewne psychologiczne bariery.  
 

Przewodniczący Komisji dokonał prezentacji  członków  Komisji i poprosił o  krótkie 

przedstawienie  się  obecnych przedstawicieli RMGM.  
 

Szymon Krawczuk – przewodniczący MRMG 
Jestem uczniem  drugiej klasy V LO w Oliwie. Trenuję karate, co bardzo lubię. Jest to  

moja druga kadencja w Radzie, załapałem się na 4-ry miesiące w wyborach  

uzupełniających  w I kadencji. Chcielibyśmy nieco rozszerzyć działalność  rady  w tej 

kadencji  na inne sprawy, ale o tym moŜe później. Mam sporo entuzjazmu co do  tego, co 

moŜemy  razem  zrobić.  Dziękuję  za tak miłe przyjęcie.  
 

Adam Nowocień – wiceprzewodniczący MRMG 
Jestem uczniem  trzeciej klasy maturalnej  VI LO na ul. Głębokiej.  Kiedyś  trenowałem 

piłkę  noŜną i siatkówkę, aczkolwiek z racji tego, Ŝe jestem w klasie maturalnej  to  juŜ nie 

ma czasu kompletnie  na nic i trenuję przygotowania do matury. Jestem pierwszy raz  w 

radzie i mam energię na ten cały rok i dam z siebie ile będę mógł.  
 

Marcin Skwierawski  - przewodniczący Komisji 
 Czy macie jakieś oczekiwania od nas.  
 

Szymon Krawczuk – przewodniczący MRMG 
Przydałaby  się pomoc w kwestii statutu. Z tego  co wiem, to na ostatniej  sesji ubiegłej 

kadencji  uchwalaliśmy jakieś poprawki  i z tego  co wiem, muszą one  „przejść” przez  

państwa  Komisję.  Pozostaje jeszcze kwestia  budŜetu MRMG, z tego  co wiem tam są  

problemy legislacyjne. 
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Marcin Skwierawski  - przewodniczący Komisji 
Taka moja rada  jako starszego kolegi – budŜet   dla MłodzieŜowej  Rady   to tak naprawdę  

jest na ostatnim miejscu. Pan Przewodniczący Rady  będzie  mógł pomóc, pan  Dyrektor,  

moŜe  i my będziemy  mogli pomóc. 
 

Bogdan Oleszek  - członek Komisji 
Ten problem pojawia  się wówczas, jak chcą  zawrzeć, podtrzymać  jakieś  kontakty . 

Kontakty typu, Ŝe   gdzieś tam  jadą do kolegów   np. z  Łodzi,  czy  zapraszają do siebie i 

potrzebują na drobne  wydatki.   
 

Piotr Spyra  -  Dyrektor Biura Rady Miasta Gdańska  
W naszym  budŜecie  są  pieniądze tylko  do obsługi  Radnych Miasta Gdańska.  
JeŜeli  są robione  jakieś  imprezy  organizowane  przez MłodzieŜową  Radę Miasta Gdańska 
i są one pod patronatem Rady Miasta  czy Przewodniczącego  Rady to w tym momencie 
moŜemy  przeznaczyć pieniądze na nagrody, ufundowanie  pucharów  itp. To jest jedyna  
furtka, którą znajduję w swoim budŜecie i kiedy mogę te pieniądze  zadysponować. O 
pozostałe  pieniądze  MłodzieŜowa  Rada moŜe  wnioskować  do  Kancelarii Prezydenta, 
Wydziału  Edukacji  i jeŜeli  tam są  moŜliwości,  to  moŜe je otrzymają. Wiem, Ŝe w 
zeszłym roku  były takie precedensy.  
 

Marcin Skwierawski  - przewodniczący Komisji 
Myślę, Ŝe jak jest  jakiś  fajny pomysł, to da sie go zrealizować.  
Jak będzie jakaś potrzeba, pomysły  to dzwońcie  do nas, a my postaramy  się pomóc. 
 

Kazimierz Koralewski – członek Komisji 
Nasze Ŝyczenie dla Was  jest równieŜ takie, abyście poczuli rangę Miasta, w tym przypadku 
akurat Gdańska. My jesteśmy  dumni z tego, Ŝe tradycja Gdańska jest ponad tysiącletnia i 
jak wchodzicie jako MłodzieŜowa Rada to troszeczkę tego splendoru teŜ bierzecie na barki. 
Dobrze byłoby, Ŝeby Rada Miasta to wykorzystała. Myślę, Ŝe w Waszych indywidualnych 
karierach Ŝyciowych powinniście ten fakt wykorzystać.  
 

Marcin Skwierawski  - przewodniczący Komisji 
Myślę, Ŝe jest to  taki dobry początek naszych relacji.  Dziękuję  bardzo. 

 

PUNKT  4 
Sprawy bieŜące, wolne  wnioski,  korespondencja.  

 
Marcin Skwierawski  - przewodniczący Komisji 
Pojawiają się glosy ze strony jednostek pomocniczych nt. Ŝebyśmy zajęli się zmianą  granic 
jednostek pomocniczych. Wymaga to doprecyzowania naszego Statutu Miasta. Proszę   
zwrócić uwagę, Ŝe zmiana granic jednostek pomocniczych wpływa równieŜ na zmianę 
granic okręgów  wyborczych. I to tak naprawdę jest  pewien efekt  domina. 
Czy naprawdę te granice jednostek pomocniczych są w tak złym stanie i tak bardzo 
dysfunkcjonalne, czy  jest  to jakiś problem poboczny. 
 
Bogdan Oleszek  - członek Komisji 
Do tego naleŜy podejść bardzo a to bardzo ostroŜnie, i to nie nawet w ramach samej 
Komisji. NaleŜałoby zasięgnąć opinii poprzez Kluby. To jest bardzo powaŜny temat, bo 
obawiam się, Ŝe ruszenie  jednej  granicy spowoduje protesty  drugiej. 
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Marcin Skwierawski  - przewodniczący Komisji 
Rozumiem, Ŝe Pan przewodniczący wyraził nasze zdanie, Ŝe musimy się nad tym pochylić . 
 

Bogdan Oleszek  - członek Komisji 
Wnioskodawcy powinny nam powiedzieć, dlaczego chcą zmienić granice. Niech uzasadnią, 
napiszą pisma  te jednostki, które uwaŜają, Ŝe naleŜy to zrobić. 
 

Kazimierz Koralewski – członek Komisji 
Są kwestie  formalno – prawne, jak  kiedyś dyskutowaliśmy. Wg mnie nie ustaliliśmy  jak do 
tego mogłoby dojść. Powołujemy jednostki, dzielimy albo łączymy. Z naszej dyskusji 
zrozumiałem, Ŝe nie ma  wariantów pośrednich. 
 

Marcin Skwierawski  - przewodniczący Komisji 
Wpłynęło pismo Prezesa Rady Ministrów RP z dnia 6 listopada  2013r.  w którym pisze, Ŝe  
przedłoŜonego projektu zmian Statutu Miasta Gdańska nie moŜna uznać za uzgodniony. 
Proponujemy  zmienić    Statut Miasta  wyłącznie w zakresie nazewnictwa. 
Procedura  jest taka: najpierw  Rada  przyjmuje projekt, który – jako miasto wojewódzkie 
-  przesyłamy  do  Premiera, który  w ciągu  30 dni  wydaje uzgodnienie. To pismo  przyszło 
po terminie. Premier ma zastrzeŜenia w  dwóch sprawach.    
Pierwsza  -  w projekcie statutu, który przygotowaliśmy nie wpisaliśmy, kiedy główny 
statut wchodzi w Ŝycie, co zgodnie  z zasadami legislacji powinno być ujęte.  
Rozumiem, Ŝe  w zamierzeniu Komisji jak i Przewodniczącego  było to, Ŝe  do ostatecznej 
uchwały zmiany statutu wpisujemy, kiedy to wchodzi w Ŝycie i na pewno tą uwagę 
uwzględnimy. 
Kolejna uwaga to, aŜeby w przypadku, gdy dane wyraŜenie występujące w akcie 
nowelizacyjnym  zastępowanej jest wiele razy wiele razy, nie  powtarzać  pełnego nowego 
brzmienia. 
Pytanie  -  co z tym robimy dalej? Czy, jeŜeli  wpłynęło to po terminie traktujemy  to jako 
uzgodnienie bez uwag Pana Premiera czy jednak pochylimy się nad tymi uwagami, 
pomimo, Ŝe  wpłynęły po terminie. 
UwaŜam, Ŝe powinniśmy  się pochylić co najmniej nad  zapisem odnośnie wejścia w Ŝycie 
zmian. 
Pan Premier zakłada, Ŝe jeŜeli zmienimy  jedno wyraŜenie, to nie powinno się zmieniać 
zapisów  tylko wyłącznie zmienić  to wyraŜenie.  
 

Aleksandra Dulkiewicz  - wiceprzewodniczący Komisji 
Co na to radca  prawny?  
 

Marcin Skwierawski  - przewodniczący Komisji 
Telefonicznie rozmawiałem z mecenasem. Nie jest to obowiązujące, ale jeŜeli Premier  się 
juŜ nad czymś  pochyla, więc warto byłoby  się nad  tym pochylić równieŜ nam.   
Jeśli Państwo pozwolicie zorganizuję spotkanie z Panem mecenasem i zaproponujemy  
Komisji najbardziej racjonalne  rozwiązanie, aby  uwzględnić opinię Pana Premiera i Ŝeby 
nasza  dotychczasowa  droga była  jak najbardziej kompatybilna. 
My wysłaliśmy  projekt,  do którego są uwagi Premiera, więc  do ostatecznego  juŜ projektu 
uwzględnimy maksymalną ilość tych uwag. Jest pytanie, czy po uwzględnieniu uwag 
musimy  nadal   to konsultować – rozwaŜymy  to z mecenasem.  
 
Wpłynął  anonim  datowany  6.11.2013r.  -  skarga na  Przewodniczącą  Zarządu Dzielnicy 
Wrzeszcz Górny  - Decyzja Komisji: pismo a/a. 
 
Wpłynęło  pismo Rady Osiedla Letnica z dnia 31.10.2013r.  wyjaśniające  do skargi  
radnego– Decyzja  Komisji: Komisja przyjęła d o wiadomości a/a . 
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E- mail z 26.09.2013r. dotyczący spoŜywania  piwa  na gdańskich plaŜach – Decyzja  
Komisji:  Komisja  tematem tym  zajmie  się  w  przyszłym roku.   
 
 
Z uwagi na to, Ŝe nie  zgłoszono więcej spraw, przewodniczący stwierdził wyczerpanie 

porządku obrad  i zamknął posiedzenie Komisji  -godz. 17,55. 

Komisja   najbliŜsze  swoje posiedzenie  ustaliła na 16 grudnia  2013r. – przed sesją, jeśli 
zajdzie  taka konieczność.  
 
 
 
                                                                           Przewodniczący  Komisji 
                                                                         Samorządu i Ładu Publicznego 
 
                                                                               Marcin Skwierawski                                      
 
 
Protokół sporządziła: 
 
Bogusława Pieklik 
Biuro Rady Miasta Gdańska  
 
 


